
 Protokół Nr 15/2017 

z posiedzenia Zarządu Powiatu w Nidzicy 

      w dniu 5 lipca 2017 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Starosta – p. Grzegorz Napiwodzki, Wicestarosta –                  

p. Lech Brzozowski i członkowie Zarządu: p. Robert Radzymiński, p. Janusz Kwiatek                        

i p. Henryk Klimaszewski oraz Kierownik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

– p. Iwona Urbanowicz i Inspektor w Wydziale Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania 

Kryzysowego – p. Sławomir Knapiński, Dyrektor Zespołu Szkół Ogólnokształcących – Bogdan 

Malinowski oraz Dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych i Ogólnokształcących – Dariusz 

Wółkiewicz. Gościnnie w obradach uczestniczył także Burmistrz Nidzicy – p. Jacek Kosmala. 

 Obrady otworzył i poprowadził Przewodniczący Zarządu – p. Grzegorz Napiwodzki. 

 

Porządek obrad: 
I. Wydział Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami: 
1. Zagospodarowanie budynku po Archiwum Państwowym. 
2. Sprawy związane z gospodarowaniem nieruchomościami powiatowymi. 

II. Wydział Oświaty, Promocji, Rozwoju i Zarządzania Kryzysowego: 
1. Rozpatrzenie wniosku uczniów ZSO. 
2. Rozpatrzenie wniosku Warmińsko-Mazurskiej Komendy OHP w Olsztynie w sprawie 

współpracy ze szkołami ponadgimnazjalnymi Powiatu Nidzickiego. 
3. Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji konkursowej do wyboru kandydata na 

stanowisko Dyrektora ZSRiO w Jagarzewie. 
4. Wynagrodzenia nauczycieli za 5 miesięcy. 

 

Ad. I. 1. 

Głos oddano Burmistrzowi Nidzicy – p. Jackowi Kosmali. Stwierdził on, że Skarb 

Państwa będzie chciał przekazać budynek po byłym Archiwum Państwowym. Trwa proces 

wygaszania majątku. Poinformował, że w budynku tym są 4 kondygnacje po 300 m2. Obiekt 

wymaga remontu o wartości kilku milionów złotych. Uważa, że powiat nie udźwignie tego 

ciężaru. Pojawiła się natomiast możliwość adaptacji budynku ze środków zewnętrznych na 

utworzenie Centrum Multimedialnego, Muzeum i Biblioteki. Można pozyskać środki na 

przebudowę ogrzewania (2,5 mln zł) i na utworzenie muzeum (500 tys. uero). Koszty 

utworzenia biblioteki byłyby wówczas niewielkie. Na ten cel również można pozyskać środki. 

Jeśli powiat miałby jakieś inne pomysły, to się z przedstawionej wizji wycofa. Dodał, że 

warunkiem pozwalającym na wnioskowanie o dofinansowanie jest posiadanie budynku w 

użyczeniu albo na własność. Konkurs ogłoszony ma być pod koniec lipca. Przybliżył 

planowaną działalność Centrum  Multimedialnego. Miałoby ono służyć młodzieży ze szkół do 

nauki, wyposażone byłoby w specjalne stanowiska do nauki języków, chemii itp. Byłoby to 

jedno z nowocześniejszych Centrów w Polsce. Na budowę Muzeum można pozyskać 500 tys. 

euro. Pojawił się darczyńca, który przekazałby sprzęt wojskowy. Z tyłu budynku na pasie 

zieleni można wygrodzić miejsce na ekspozycję pojazdów. Wkład własny samorządu w 

inwestycję to 10%. Nie chciałby od powiatu żadnych środków. Ciężar finansowy leżałby po 

stronie gminy. Cały wyżej przedstawiony proces  rozpocząłby się w kwietniu-maju przyszłego 

roku.  

p. Iwona Urbanowicz podkreśliła, że nieruchomość jest własnością Skarbu Państwa,                 

a organem decyzyjnym – Starosta. Rozdysponowanie nieruchomości w sposób trwały np. 

sprzedaż wymaga uzyskania zgody Wojewody i Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków. To 

ogranicza nas przy podejmowaniu czynności. Przy nabywaniu własności proces trwa długo, 
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ponieważ wiąże się z nim wycena nieruchomości, ogłoszenia itd. Zapytała, czy wystarczyłoby 

przekazanie w użyczenie na 3 lata.  

p. J. Kosmala odparł, że musi być powyżej 3 lat.  

p. Iwona Urbanowicz dodała, że jeśli miałoby nastąpić przekazanie w użyczenie na czas 

nieoznaczony, to proces będzie trwał dłużej, ponieważ trzeba wycenić nieruchomość, na 

podstawie wartości rynkowej i konieczna jest zgoda Wojewody, na której wydanie ma miesiąc 

czasu, a w sprawach skomplikowanych – 2 miesiące. Cel gminy (publiczny) może przekonać 

Wojewodę do wydania przychylnej decyzji. Należy zrobić wszystko, żeby w budynku tym 

realizowano cele publiczne, służące mieszkańcom i gościom.  

p. J. Kosmala podkreślił, że w budynku tym ogrzewanie i dach są do remontu. Skarb 

Państwa też nie ma na to środków. 

p. Iwona Urbanowicz stwierdziła, że we wniosku, który składać będziemy do Wojewody, 

musimy wskazać, że ze względów finansowych zasadnym jest przekazać budynek gminie.  

p. J. Kosmala dodał, że inwestycja planowana jest w partnerstwie z miastem w obwodzie 

kaliningradzkim. Przy tej okazji można skorzystać również z innych środków.  

p. Janusz Kwiatek zaznaczył, że jest jak najbardziej za tym pomysłem. Ma nadzieję, że 

instytucje kultury znajdą tam miejsce. Sondaż przeprowadzony przez gazetę również wskazuje, 

że Biblioteka powinna być bardziej dostępna. Są środki na infrastrukturę bibliotek, 

maksymalnie 2 mln zł. Warunkiem jednak jest posiadanie na własność nieruchomości lub jej 

części.  

p. Iwona Urbanowicz stwierdziła, że jest taka możliwość. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki, jako gospodarujący tym mieniem, zwrócił się do Zarządu 

o opinię odnośnie przekazania budynku gminie. Uważa, że pomysł przedstawiony przez 

Burmistrza jest dobry. Samorządy powiatowy i gminny współpracują ze sobą. Gmina również 

przekazuje powiatowi grunty. Jeśli jest szansa pozyskania środków w partnerstwie, to zróbmy 

wszystko, żeby przekonać radnych. Podkreślił, że powiat ma również określone problemy- zbyt 

małą powierzchnię archiwalną. To będzie sztywny warunek dla gminy, aby pomogła powiatowi 

rozwiązać problem lokalowy i wydzieliła miejsce na archiwum. 

J. Kosmala odpowiedział, że sporo jest miejsca w Ratuszu, w piwnicach. Dodał, że są 

regały do zagospodarowania po Archiwum, nieodpłatnie. 

p. Robert Radzymiński zapytał, jak miałoby wyglądać Muzeum i gdzie wydzielono by 

skwer? 

p. J. Kosmala uściślił, że chodzi o miejsce od skrzyżowania z ul. Słowackiego do pl. 

Wolności. Byłoby to w większości multimedialne muzeum I Wojny Światowej, ale zbierane 

będą także eksponaty. Strona rosyjska tez przekazałaby nam trochę eksponatów. Jest po 

rozmowach z osobą, która chciałaby prowadzić ten projekt za 25.000 zł. Więcej takiej szansy, 

zdaniem Burmistrza, nie dostaniemy. Zdaje sobie sprawę, że na remont i utrzymanie trzeba 

mieć pieniądze.  

p. Robert Radzymiński proponował założyć Muzeum Prus Wschodnich. Jego zdaniem 

już trzeba składać wniosek, żeby zdążyć. Oddanie w użyczenie na czas nieoznaczony 

należałoby obszernie uzasadnić, żeby przekonać Wojewodę o słuszności przekazania budynku 

dla gminy. 

p. Lech Brzozowski stwierdził, że bardzo mu się podoba projekt, o którym mówił 

Burmistrz. Centrum Multimedialne jest na czasie, Muzeum – również. Jesteśmy związani i z 

Prusami i Mazowszem – dodał. Byłaby to kolejna atrakcja turystyczna.  

p. Robert Radzymiński uważa, że historia późniejsza jest jeszcze ciekawsza.  

p. J. Kwiatek wtrącił, że w Olsztynku jest Tannenberg.  

p. Lech Brzozowski uważa, że dobrze, iż ktoś przyszedł z taką propozycją. Uważa, że 

powiat miałby kłopot z zagospodarowaniem tego budynku. Może powstać coś ciekawego dla 
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społeczeństwa. Starosta decyduje, jako organ Skarbu Państwa. Ma nadzieję, że radni poprą 

przekazanie nieruchomości po Archiwum dla Gminy Nidzica. 

p. Henryk Klimaszewski uważa, że pomysł przedstawiony przez Burmistrza jest bardzo 

dobry. Budynek ma służyć mieszkańcom, muzeum – dla dobra turystów. Mamy cmentarze, 

dużo eksponatów w rękach prywatnych kolekcjonerów, którzy pewnie chętnie przekażą swoje 

zbiory. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki przyjął opinie na temat przedstawionego pomysłu 

wykorzystania budynku byłego Archiwum. Cieszy się na powstanie Centrum Edukacyjnego. 

Obiekt połączy różne instytucje, szkoły aktywnie się włączą w jego funkcjonowanie. Do 

młodych ludzi trzeba dzisiaj docierać korzystając z nowych technik przekazu.  

p. Iwona Urbanowicz prosiła Burmistrza, aby z uzasadnieniem wniosku o przekazanie 

nieruchomości Gminie dołączyć informację nt. prac koniecznych do wykonania w obiekcie. 

 

p. J. Kosmala opuścił salę obrad. 

  

Ad. I. 2. 

p. Iwona Urbanowicz przedstawiła następujące informacje: 

1) Starosta Nidzicki wydał decyzję i pozwolenie na przebudowę mostu i budowę ul. 

Kościuszki; 

2) Starosta Nidzicki wydał decyzję odmawiającą udzielenia pozwolenia na budowę 3 

elektrowni wiatrowych w Grzegórzkach, ze względu na nie uzupełnienie przez wnioskodawcę 

braków w dokumentacji. 

 Zarząd bez uwag przyjął powyższe informacje. 

 

Ad. II. 1. 

Do posiedzenia dołączyli p. Sławomir Knapiński i p. Bogdan Malinowski.  

 

p. Bogdan Malinowski przedstawił prośbę uczniów, by utrzymać zatrudnienie 

nauczycielki W-F. Pod pismem są podpisy uczniów i rodziców.  

Zaznaczył, że wpłynęło ono po wszystkich terminach wymaganych prawem, dotyczących 

ruchów kadrowych. Nauczycielka była przygotowywana na tę sytuację od dwóch lat. Patrząc 

na maj, nie ma godzin, pozostałych 3 nauczycieli ma gołe etaty. Nauczycielka była o tym 

informowana. 20 marca dyrektor obserwował jej lekcję W-F, bez zapowiedzi. Wypadła ona nie 

najlepiej, była zestresowana. Wpłynęła również skarga na tę nauczycielkę. Ze względu na brak 

godzin zmuszony był rozwiązać umowę. Dodał, że będzie ona od września zatrudniona w 

przedszkolu, na rok. 

p. Henryk Klimaszewski zapytał, z czym związana jest redukcja zatrudnienia. 

p. Bogdan Malinowski odparł, że z brakiem naboru do gimnazjum i niżem 

demograficznym. 

Więcej pytań do Dyrektora Malinowskiego nie było. 

 

p. B.Malinowski opuścił salę obrad, a dołączył p. Dariusz Wółkiewicz. 

 

Ad. II. 2. 

p. Dariusz Wółkiewicz przedstawił propozycję OHP w Olsztynie dotyczącą utworzenia 

ich placówki przy ZSZiO w Nidzicy. Zaznaczył, że w obecnej sytuacji demograficznej jest to 

wskazane. Organizacyjnie - będzie trudniej, ale jest za tym, żeby ta jednostka była w ZSZiO. 

Uczniowie, którzy skończą OHP trafią do szkoły zawodowej. Na opiekuna jednostki 

wyznaczono p. Bogumiłę Rutkowską. Ona organizuje uczniom praktyki w zakładach pracy. 

Osoby kończące OHP są pełnoletnie. Żaden pracodawca nie podpisze umowy z uczniem, który 
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ukończył  18 lat, bo nie otrzyma dofinansowania z OHP. Teraz OHP ma możliwość, żeby 

pełnoletniemu uczniowi znaleźć pracodawcę i refundować praktykę.  

Starosta Grzegorz Napiwodzki zaznaczył, że opiekunka ma być zatrudniona przez OHP. 

Dodał, że takie porozumienia z OHP zawarły 4 powiaty. Powiaty nie ponoszą kosztów, tylko 

same korzyści. Subwencja trafia do powiatów. OHP będzie zależało, żeby mieć uczniów. 

Rekrutacja prowadzona będzie wspólnie. 

p. Dariusz Wółkiewicz zauważył, że w perspektywie mogą pojawić się uczniowie z 

Powiatu Działdowskiego, gdzie nie ma OHP. Pobyt w internacie finansowany byłby z 

subwencji. 

p. Lech Brzozowski zaznaczył, że OHP chce współpracować ze szkołami publicznymi. 

Mają na to duże pieniądze. Zależy im na tym, żeby trudna młodzież znalazła później pracę. 

p. Dariusz Wółkiewicz zastanawiał się, co się stanie z uczniami z II i III kl. gimnazjum z 

ZDZ. ZSZiO nie ma gimnazjum, żeby ich przejąć. Może przyjąć uczniów do szkoły branżowej 

I stopnia. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki zaznaczył, że jest to trudne wyzwanie. Pracujemy nad 

tym, żeby pozyskać dodatkowe środki (subwencja, internat, schronisko). W ZSZiO są 

pedagodzy, którzy znakomicie sobie poradzą. W związku z utworzeniem placówki powiat nie 

ponosiłby żadnych kosztów.  

p. Robert Radzymiński uważa, że jedyną alternatywą dla najtrudniejszej młodzieży jest 

zakład zamknięty. 

Więcej uwag i pytań nie było. 

Zarząd jednogłośnie poparł propozycję utworzenia OHP przy Zespole Szkół 

Zawodowych i Ogólnokształcących w Nidzicy. 

 

p. Dariusz Wółkiewicz opuścił salę obrad. 

 

Ad. II.3. 

p. Sławomir Knapiński omówił uchwałę w sprawie powołania Komisji Konkursowej                

w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Zespołu Szkół Rolniczych                          

i Ogólnokształcących w Jagarzewie. Przedstawił proponowany skład komisji:  

- przedstawiciele Zarządu Powiatu: p. Jolanta Tymińska, p. Robert Radzymiński,                      

p. Sławomir Knapiński, 

- przedstawiciele Kuratorium Oświaty: p. Danuta Kryszałowicz, p. Marek Kozłowski,              

p. Jerzy Święszkowski, 

- przedstawiciele rady pedagogicznej ZSRiO w Jagarzewie: p. Ewa Pszczółkowska,                  

p. Katarzyna Niedziela, 

- przedstawiciele rady rodziców ZSRiO w Jagarzewie: p. Anna Krystkiewicz,                           

p. Agnieszka Szczepkowska, 

- przedstawiciel ZNP Zarząd Oddziału w Nidzicy: p. Marek Kierzkowski, 

- przedstawiciel Międzyzakładowej Organizacji Związkowej Pracowników Oświaty 

NSZZ „Solidarność” w Nidzicy: p. Juliusz Ojrzyński. 

Zarząd nie miał uwag i jednogłośnie podjął uchwałę Nr 288/2017 w sprawie powołania 

Komisji Konkursowej w celu przeprowadzenia konkursu na stanowisko Dyrektora Zespołu 

Szkół Rolniczych i Ogólnokształcących w Jagarzewie, która stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. II.4. 

p. Sławomir Knapiński przedstawił informację nt. wysokości wynagrodzeń nauczycieli. 
Wysokość średnich płac w poszczególnych stopniach awansu zawodowego nie powoduje 
konieczności wprowadzania zmian.  
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Pytań i uwag nie zgłoszono.  
Zarząd uznał, że w obecnej sytuacji nie ma konieczności podejmowania 

dodatkowych działań w tym zakresie.  
 
p. Sławomir Knapiński opuścił salę obrad. 
 

Starosta Grzegorz Napiwodzki przedstawił sytuację związaną z inwestycjami 

powiatowymi planowanymi na terenie Gminy Janowo. Pojawił się problem, ponieważ gmina 

nie posiada środków i prawdopodobnie nie dojdzie do realizacji. Pewne tematy zaskoczyły 

gminę, jak odprawy, emerytury. Wójt proponuje przenieść realizację chodnika na 2018 r., zaś 

50 tys. zł zaplanowane na drogę – przesunąć na przebudowę drogi na drogę do Dobródki. 

Chodzi o dobrą drogę żwirową, z pospółki. Można ją zrealizować w bezpiecznym terminie, w 

formie zapytania o cenę. Stwierdził, że nie możemy złamać porozumienia, żeby inwestycje 

finansował sam powiat. W sierpniu należałoby podjąć uchwały uwzględniające zmiany, o 

których mówił wyżej. Podkreślił, że są to oczekiwania Gminy Janowo wynikłe z 

niespodziewanych okoliczności. 

p. Robert Radzymiński zauważył, że są odcinki dróg żwirowych, które bardzo się psują. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki zaznaczył, że finalizowane są roboty na Turówku. 

Próbujemy od firmy w Gardynach wyegzekwować środki na naprawę dróg. Takich 

zniszczonych dróg jest mnóstwo. Proponował poczekać na rozstrzygnięcie konkursu 

dotyczącego szpitala. Może kawałek powierzchniowego utrwalenia uda się zrobić, może 

projekt Napiwoda – Grzegórzki. 

p. Janusz Kwiatek zaznaczył, że „powierzchniówki” trzeba robić w okresie lipca i 

sierpnia, w odpowiednich temperaturach. 

p. Robert Radzymiński stwierdził, że trzeba zwrócić uwagę na zakrzaczenie poboczy. 

Starosta Grzegorz Napiwodzki odpowiedział, że obecnie trwa wykaszanie poboczy. 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął posiedzenie.  

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:  

 
Protokołowała:      Przewodniczący Zarządu 

/ - / Małgorzata Jarka   / - / Grzegorz Napiwodzki 
 Z-ca Przewodniczącego 
 / - / Lech Brzozowski 
 Członek Zarządu 
 / - / Henryk Klimaszewski 
 Członek Zarządu 
 / - / Janusz Kwiatek 
 Członek Zarządu 
        / - / Robert Radzymiński 

 

 

 

 


